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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  17 

Datum zasedání:  29. 6. 2022 

Přítomni:  Adámek (online), Bauerová (online), Fiala, Foltisová (online), Klepek 

(online), Pražák, Růčková, Šimáková, Tvrdoň (online) 

Omluveni:   

Hosté:  Blahovská (online), Kloknerová (online), Palečková, Stavárek, Šperka 

(online), Vavrušková 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům SU OPF za dosažené 

studijní výsledky v akademickém roce 2022/2023 v bakalářském a navazujícím 

magisterském studiu 

3. Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

na rok 2022 

4. Doplňovací volby do studentské komory AS SU OPF 

5. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Jednání proběhlo hybridní formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční 

účasti některých členů AS SU OPF. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili 

souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

Dr. Šimáková uvedla informaci o aktuálním složení senátu. Akademický senát je neúplný. Dne 

3. 6. 2022 úspěšně odstátnicoval Bc. Fiala. Dle volebního řádu projevil zájem o setrvání ve 

funkci senátora. Vzhledem k tomu, že se 16. 6. 2022 zapsal do navazujícího magisterského 

studia, je zase členem senátu. Ing. Vavrušková dne 7. 6. 2022 rovněž úspěšně odstátnicovala a 

projevila zájem o setrvání ve funkci senátorky. Přijímací zkoušky a zápis do doktorského studia 

ještě neproběhl, proto je na seznamu náhradníků. Dne 4. 6. 2022 na svou funkci rezignoval Ing. 

Cieluch. Na jeho místo byli osloveni náhradníci Ing. Ovčařová a p. Hurda, kteří s nástupem do 

AS SU OPF nesouhlasí. Na seznamu náhradníků je tudíž pouze Ing. Vavrušková. V současné 
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době má senát 9 členů z 11.   

 

2. Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům SU OPF za dosažené 

studijní výsledky v akademickém roce 2022/2023 v bakalářském a navazujícím 

magisterském studiu 

 

Děkan prof. Stavárek představil dokument, který kopíruje pravidla platné pro přiznání 

prospěchových stipendií v aktuálním akademickém roce. Informoval, že se jedná o pravidla, 

která jsou aplikována letos poprvé. Studenti mají pevně dané částky stipendií, která jsou závislá 

na dosaženém studijním průměru.  

 

V diskuzi se nikdo nepřihlásil o slovo, proto dr. Šimáková vyzvala k hlasování.  

 

Hlasování o zásadách pro přiznání prospěchového stipendia studentům: 

 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné za dosažené studijní výsledky v akademickém roce 

2022/2023 v bakalářském a navazujícím magisterském studiu. 

 

 

3. Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na 

rok 2022 

 

Dr. Šimáková informovala, že rozpočet SU OPF na rok 2022 byl dne 22. 6. 2022 projednán na 

úrovni Komise pro hospodářské záležitosti (KHZ). Předsedkyně poděkovala členům KHZ za 

prostudování tohoto materiálu. Z jednání vzešlo několik poznámek, připomínek a podnětů. 

Zápis z jednání komise, včetně reakcí zpracovatelů dokumentu, obdrželi členové senátu mailem 

a je také dostupný na webových stránkách senátu v sekci zápisy (viz zápis Číslo 05 ze dne 

22.06.2022 a Příloha k zápisu číslo 05). Dr. Šimáková poděkovala zpracovatelům dokumentu 

za rychlé reagování a předala slovo děkanovi fakulty. 

 

Děkan prof. Stavárek informoval, že z hlediska rozpočtu fakulty pro letošní rok je důležité, že 

na straně výnosů meziročně narostly oba klíčové zdroje, jak peníze ve formě dotace od MŠMT, 

tak peníze spojené s dlouhodobým rozvojem vědeckovýzkumné činnosti. Na druhé straně došlo 

k dramatickému nárůstu cen energií a k navýšení mezd, což jsou dvě zásadní položky na straně 

nákladové. Děkan poděkoval KHZ za pečlivé prostudování materiálu a připomínky. Závěrem 

dodal, že by uvítal spolupráci s KHZ v otázce zlepšení formy rozpočtu tak, aby byl více 

srozumitelný. 

 

Doc. Růčková shrnula hlavní závěry KHZ. Zhodnotila, že orientace v dokumentu je stěžená 

tím, že textová část nekoresponduje v některých směrech s tabulkovou částí. Dotazy KHZ 

k rozpočtu byly zodpovězeny, okomentovány, u dvou připomínek zpracovatelé souhlasí se 

zapracováním (viz zápis Číslo 05 ze dne 22.06.2022 a Příloha k zápisu číslo 05). Reakce chybí 

u dotazu k 200 tis. Kč na AVT v rámci plánu rozpočtu investic. KHZ pochválila efektivnější 

https://www.slu.cz/opf/cz/file/cul/f210cbc7-cb3c-4043-b067-53f9e89c046a
https://www.slu.cz/opf/cz/file/cul/f210cbc7-cb3c-4043-b067-53f9e89c046a
https://www.slu.cz/opf/cz/file/cul/6397375f-fd21-4828-bea5-7a093d524d82
https://www.slu.cz/opf/cz/file/cul/f210cbc7-cb3c-4043-b067-53f9e89c046a
https://www.slu.cz/opf/cz/file/cul/6397375f-fd21-4828-bea5-7a093d524d82
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využití volných finančních prostředků, jelikož ve výnosových úrocích je rozpočtován nárůst 

z hodnoty 21 tis. Kč na částku 1 150 tis. Kč. Komise dále doporučuje, aby byly transparentněji 

prezentovány dotace na stravování ve fakultním bufetu. Studenti neví přesně, kterých položek 

se dotace na jídlo týká, případnou slevu se dozví až při placení. 

 

Prof. Stavárek vysvětlil, že textová část rozpočtu obsahuje i informace, jak jsou peníze na 

univerzitní úrovni rozdělovány na jednotlivé součásti. V té souvislosti obsahuje čísla, která 

nejsou uvedena v tabulkové části, protože ta se věnuje pouze rozpočtu fakulty. Doc. Růčková 

uvedla, že je důležité vědět, pro koho je dokument určen. Pro širší okruh by tam mělo být 

vysvětlení, proč operujeme s jinými částkami. Prof. Stavárek doplnil, že v minulosti textová 

část neexistovala vůbec. Po zavedení textové části na univerzitní úrovni se přidala textová část 

i do rozpočtu fakulty. Struktura textové části rozpočtu fakulty kopíruje strukturu univerzitní 

textové části, a proto dochází ke konfliktu čísel. Pro přehlednost by mohly být očíslovány 

všechny řádky v tabulce a v textu by mohlo být následně uvedeno, který řádek odpovídá číslu 

v textu.  

 

Ing. Kloknerová poděkovala KHZ, děkanovi a Ing. Blahovské za spolupráci. Pro příští rok 

navrhuje užší spolupráci s KHZ při specifikaci formy, dodání vstupních tabulek v excelu a 

uvedení odkazů na položky v textu. Pokud jde o investice, pak úmysl rekonstrukce nefunkční 

menzy byl součástí podané žádosti v rámci národního programu obnovy. V současnosti nevíme, 

zda bude dotace přidělena, proto je tato položka součásti plánu rozpočtu investic. Částka 200 

tis. Kč na AVT do menzy je nutná, jelikož stávající AVT na SU OPF je zastaralá a pro tak 

velkou místnost nevyhovující. 

 

Dr. Šimáková shrnula, že před tvorbou rozpočtu pro další období bude iniciována schůzka 

k obsahu a struktuře předkládaného rozpočtu a souvisejících dokumentů. Pro předložený 

rozpočet SU OPF na rok 2022 byly na základě jednání KHZ navrhnuty tyto změny:  

• Na str. 3 nahradit „náklady na ostatní služby“ přesnějším termínem „jiné ostatní 

náklady“, a to následovně:  

o „Objemově významnými jsou dále jiné ostatní náklady (účet 549) ve výši 4 505 

tis. Kč tvořené zejména stipendii, zákonným pojištěním odpovědnosti 

zaměstnavatele, bankovními poplatky a náklady na vypořádací koeficient 

DPH.“ 

• Na str. 5 u položky výnosů ESF, ERDF doplnit informaci, že se jedná o částky včetně 

spoluúčasti, a to následovně: 

o - ESF, ERDF (částky vč. spoluúčasti) 

 

Předkladatel dokumentu prof. Stavárek s navrženými změnami vyslovil souhlas.  

 

Předsedkyně senátu dala nejprve hlasovat o navržených změnách.  

 

Hlasování o navržených změnách v rozpočtu: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

Dr. Šimáková následně vyzvala k hlasování o rozpočtu.  

 

Hlasování o rozpočtu SU OPF: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 
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Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na 

rok 2022 ve znění navržených úprav.  

 

 

4. Doplňovací volby do studentské komory AS SU OPF 

 

Dr. Šimáková uvedla, že vzhledem k rezignaci Ing. Cielucha a nesouhlasem náhradníků 

s nástupem do AS SU OPF, je nutné obsadit uvolněné místo volbami. Předsedkyně AS SU OPF 

vyhlašuje doplňovací volby do studentské komory AS SU OPF. Pro potřeby organizace voleb 

je třeba zřídit nejméně tříčlennou volební komisi. Předsedkyně senátu navrhla 3 členy volební 

komise: dr. Pražáka (zástupce akademických pracovníků AS SU OPF), Bc. Fialu (senátor 

studentské komory AS SU OPF) a sl. Sabinu Půčkovou (senátorka studentské komory AS SU 

za OPF). Všichni jmenovaní s nominací vyjádřili souhlas. Žádná další nominace na člena 

volební komise nebyla navržena.  

 

Následně vyzvala k hlasování o celé komisi jedním usnesením.  

 

Hlasování o volební komisi pro doplňovací volby: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje volební komisi pro doplňovací volby do studentské komory Akademického senátu 

Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné ve složení: Ing. Tomáš 

Pražák, Ph.D., Bc. Matěj Fiala a Sabina Půčková.  

 

Předsedkyně senátu informovala, že volby musí proběhnout až v době výuky.  

 

5. Různé 

 

Stravování na SU OPF: 

Bc. Fiala poskytl informace o stavu řešení problematiky stravování na SU OPF. Připomněl, že 

na fakultě byl proveden výzkum ohledně stravování, který byl prezentován na květnovém 

zasedání senátu. Při hledání řešení stravování bylo posuzováno několik alternativ dovozu 

hotových jídel. Na základě provedeného průzkumu byla nalezena firma Devítka +. Firma má v 

nabídce skoro 30 jídel. Závoz hotovek by byl každé pondělí, případné doplnění by probíhalo ve 

čtvrtky. Bc. Fiala následně představil předběžnou kalkulaci ceny. Konečná cena by mohla být 

na úrovni cca 80 Kč, bez dotace na jídlo.  Propagace pro studenty by mohla proběhnout různými 

kanály, včetně Instagramu aj.  

 

Dr. Šimáková poděkovala za informace a řešení této problematiky. Požádala p. tajemnici o 

informaci, v jaké výši jsou poskytované dotace na jídlo a jak je určované, která jídla a jakou 

dotací jsou dotována.  Ing. Kloknerová uvedla, že v bufetu bude uvedeno, na jaké jídlo a v jaké 

výši je poskytovaná dotace. Dotace na teplé jídlo je 20 Kč, na studené jídlo je 8 Kč. V tomto 

případě může komplikovat uplatnění dotace to, že v hlavním jídle chybí polévka. Dotaz ohledně 

dotace bude vznesen na ministerstvo.  
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Doc. Růčková navrhla pro začátek udělat předběžný průzkum, o jaké jídlo by byl mezi studenty 

zájem.  Dr. Šimáková uvedla, že průzkum by mohl být nahrazen statistikou dodávaných jídel 

vybranou firmou pro jiné subjekty. Dr. Klepek souhlasil a doplnil, že firma určitě bude mít 

takové statistiky.  

 

 

Závěrem dr. Šimáková pozvala členy AS SU OPF na Akademický den, který proběhne dne 27. 

9. 2022. 

 

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 21. 9. 2022 od 13:00 hodin v místnosti A 308.  

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 29. 6. 2022 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Zásady pro přiznání prospěchového stipendia studentům Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné za dosažené studijní 

výsledky v akademickém roce 2022/2023 v bakalářském a navazujícím magisterském 

studiu. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Rozpočet Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné na rok 2022 ve znění navržených úprav.  

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje volební komisi pro doplňovací volby do studentské komory 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné ve složení: Ing. Tomáš Pražák, Ph.D., Bc. Matěj Fiala a Sabina Půčková. 

 

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 


